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Geachte mevrouw Ter Horst, 
 
De vaste commissie voor Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties wil u naar aanleiding van de Nova-
uitzending van 28 oktober jl. over het geweld tegen politiemensen een aantal vragen voorleggen. U wordt 
verzocht deze vragen tijdig te beantwoorden, zodat deze betrokken kunnen worden bij het 
wetgevingsoverleg over het begrotingsonderdeel politie op 16 november 2009. 
 

1. Wilt u reageren op de aanbevelingen van de heer Naeyé in de studie “Belediging en bedreiging 
van politiemensen”, onder andere de aanbevelingen ten aanzien van belediging zonder publiek en 
het verhogen van de maximumstraf voor bedreiging? 

2. Hoe verklaart u de uitkomst van het onderzoek dat agenten pas vaak in de tweede instantie, of nog 
later, reageren op beledigingen en daarmee het overheidsbeleid om op iedere belediging van een 
politieambtenaar met een strafrechtelijke aanpak te reageren, kennelijk niet consequent invullen?  

3. In hoeveel gevallen reageren agenten terughoudend bij belediging, bedreiging en geweldgebruik 
door burgers tegen deze agenten? 

4. Hoeveel klachten worden er ingediend tegen de politie wegens het gebruik van geweld? Hoeveel 
van deze klachten worden toegewezen? 

5. Vindt u dat de politiek en de overheid te ver zijn doorgeschoten met de regels omtrent de 
geweldsbevoegdheid van de politie en het feit dat een agent voor het uitoefenen van het gezag 
onmiddellijk verantwoording moet afleggen?  

6. Op basis waarvan trekt u de conclusie dat agenten zich niet vrij voelen en daarom terughoudend 
reageren indien er geweld tegen hen wordt gebruikt? Kunt u op basis van een voorbeeld deze 
terughoudendheid nader duiden? 

7. Hoe gaat u verzekeren dat politieagenten beter door leidinggevenden worden gedekt en zich vrijer 
voelen in hun handelen?  

8. Hoe wilt u bevorderen dat politieagenten in moeilijke situaties zelfbewust kunnen handelen en 
weten wat zij kunnen doen zonder dat zij bang hoeven te zijn voor repercussies van hun handelen? 

9. Vindt u dat de politie bij haar optreden te maken heeft met (juridische) belemmeringen, die 
weggenomen zouden moeten worden? Welke regelingen en belemmeringen zijn dat? 
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10. Gelden er bij het optreden van de politie strengere en belemmerende regels dan bij andere 
toezichthouders en wat is daarvan het effect op het gezag van de politie? 

11. Welke specifieke regelingen, die aangeven dat agenten terughoudend moeten reageren, worden 
opnieuw beoordeeld? Welke belemmerende regelingen gaat u verder aanpakken? 

12. Welke huidige en toekomstige instrumenten zouden volgens u door agenten ingezet moeten 
kunnen worden bij geweldgebruik door burgers tegen agenten? 

13. Welke concrete maatregelen gaat u nemen om beledigen en bedreigen van agenten harder aan te 
pakken?  

14. Welke concrete maatregelen gaat u nemen om het gezag en respect van de politie op straat te 
herstellen?  

15. Wat vindt u van de opmerking dat de geldboete voor geweld tegen gezagdragers te laag is in 
vergelijking met bijvoorbeeld de geldboete voor bumperkleven? Bent u bereid het daarheen te 
leiden dat de geldboete voor geweld tegen gezagdragers wordt verhoogd?   

16. Welke gevolgen heeft het nieuwe beleid voor de voorgenomen bezuinigingen op de politie? 
17. Wat vindt u van het idee om rechters meer ervaring op te laten doen met het moeilijke werk van 

politieagenten in lastige en bedreigende situaties, zodat zij zich beter kunnen verplaatsen in de 
keuzes van agenten en de consequenties van beledigingen en bedreigingen?  

 
 
Hoogachtend, 
                         
De griffier van de vaste commissie voor Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, 
 
 
 
 
 
G.F.C. van Leiden 
 


